
Protokół Nr XXXVIII/17

z XXXVIII sesji Rady Miasta Piły, która odbyła się w dniu 6 lipca 2017 r.

w Urzędzie Miasta Piły

sala 229b

(czas trwania godz.:12:00 – 12:17)

Ad 1.

Sprawy regulaminowe.

Obrady XXXVIII sesji Rady Miasta Piły otworzył Rafał Zdzierela, przewodniczący Rady Miasta

Piły.

Przewodniczący stwierdził,  że na sali  jest quorum - obecnych było 18 radnych (nieobecni byli

radni: Włodzimierz Bystrzycki, Zdzisława Karpińska, Piotr Smagur, Dorota Urbańska i Krzysztof

Zając)  - pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał oraz powitał przybyłych radnych

i zaproszonych gości – listy obecności stanowią załączniki do protokołu.

Rafał Zdzierela, przewodniczący Rady Miasta Piły wyjaśnił, że jest to sesja zwołana w trybie

nadzwyczajnym na podstawie art. 20 ust. 3 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym.

Porządek obrad:

1. Sprawy regulaminowe.

2. Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie zatwierdzenia do realizacji projektu pt. “KOMPAS-

kompetencje i  pasja” w ramach Wielkopolskiego Regionalnego Programu Operacyjnego na lata

2014 - 2020 - druk nr 746.

3. Zamknięcie obrad.

Ad 2.

Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie zatwierdzenia do realizacji projektu pt. “KOMPAS-

kompetencje i  pasja” w ramach Wielkopolskiego Regionalnego Programu Operacyjnego na lata

2014 – 2020 przedstawiła  Marzena Amza, zastępca dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy

Społecznej w Pile.

Radny Lucjan Szutkowski zapytał Skarbnik Gminy, czy mamy na ten cel zabezpieczone środki



finansowe. Radny powiedział, że dyrektor Amza wspomniała o liczbie około 100 rodzin, które są

zagrożone wykluczeniem i zapytał, jak ta liczba ma się do ogółu problemu, który występuje na

terenie naszego miasta.

Ewelina Ślugajska, skarbnik Gminy Piła odpowiedziała, że na poprzedniej nadzwyczajnej sesji

Rady Miasta Piły przesuwaliśmy część środków w związku z tym programem. Nie byliśmy pewni,

kiedy  uda  się  rozstrzygnąć  projekt.  Informacja  nadeszła  po  ostatniej  sesji  nadzwyczajnej.

W związku z tym mamy pełne zabezpieczenie jeśli chodzi o wkład własny – to jest około 240 tys.

złotych, a program jest realizowany przez 3 lata – do 2019 roku.

Dyrektor  Marzena  Amza powiedziała,  że  jeśli  chodzi  o  skalę  osób,  które  zostaną  objęte

projektem,  to  zważywszy na  to,  że  ponad 1000  rodzin  korzysta  u  nas  ze  świadczeń,  które  są

przyznawane  rodzinom,  których  dotyczy  przede  wszystkim  problem  bezrobocia,  to  mówimy

o około 20% rodzin.

Radna  Teresa  Kasior zapytała,  czy  te  osoby,  które  zostaną  wytypowane  podpisywać  będą

deklarację na okres trwania całego projektu. Radna zapytała też, gdzie będzie realizowany projekt.

Dyrektor  Marzena  Amza odpowiedziała,  że  realizacja  projektu  będzie  się  odbywać  przede

wszystkim na bazie Klubu Integracji Społecznej, który mieści się przy ul. Bohaterów Stalingradu.

Będzie też szereg działań towarzyszących, planujemy 11 imprez – w tym imprezy plenerowe, więc

tak naprawdę projekt będzie realizowany w wielu miejscach.

Radna Maria Kubica powiedziała, że Dyrektor nadmieniła, iż projekt będzie trwał 3 lata. Radna

zapytała, co będzie z osobami, które w czasie trwania projektu podejmą pracę, czy te osoby wciąż

będą uczestniczyć w projekcie.

Dyrektor  Marzena  Amza odpowiedziała,  że  taka  osoba  nie  będzie  już  funkcjonować  w tym

projekcie, bo zostanie osiągnięty cel – aktywizacja zawodowa i wtedy można rozpocząć rekrutację

kolejnych osób.

Radny  Jacek  Bogusławski powiedział,  że  dzisiejsza  sesja  została  zwołana  w  trybie

nadzwyczajnym i zapytał, kiedy wpłyną środki na realizację tego programu i od kiedy program

będzie realizowany.

Dyrektor Amza odpowiedziała,  że  w tej  chwili  przygotowywana jest  dokumentacja,  która  jest
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niezbędna w celu  zawarcie  umowy na  przyznanie tej  dotacji.  Dyrektor  powiedziała,  że  zostały

zabezpieczone środki własne Gminy na początek realizacji projektu i jeśli Rada podejmie dzisiaj

przedmiotową uchwałę, to można w zasadzie ruszać z realizacją programu.

Radna Teresa Kasior zapytała, czy realizacja tego programu będzie się odbywać przy współpracy

z innymi instytucjami.

Dyrektor Marzena Amza powiedziała, że przede wszystkim będzie współpraca z Powiatowym

Urzędem Pracy.

Radna Teresa Kasior zapytała, czy będzie współpraca z innymi podmiotami.

Dyrektor  Marzena  Amza powiedziała,  że  ten  projekt  realizowany  będzie  samodzielnie.  Jeśli

uzyskamy dotację, o którą aplikujemy – dodała Dyrektor – to będziemy realizować inny projekt

w partnerstwie z organizacją pozarządową.

Radna Wioletta Stalęga zapytała o wymierny efekt tego programu. Na pewno są pewne warunki,

które trzeba spełnić,  a  taka forma działania  jest  trudna do oceny po względem efektów. Radna

zapytała, czy istnieje zagrożenie, że w pewnych warunkach środki, w pewnej części, mogą zostać

zabrane.

Dyrektor Amza powiedziała, że będzie prowadzony cały czas monitoring. Jeśli zagrożone będą

wskaźniki, które należy osiągnąć, to będą prowadzone działania, które będą likwidować zagrożenia.

Przewodniczący Rafał Zdzierela zapytał, jaki jest wskaźnik efektywności.

Dyrektor Marzena Amza powiedziała, że nie pamięta.

Radny Jan Ficerman zapytał, jak przedstawia się przedmiotowy program w odniesieniu do innych

działań MOPSu i czy stanowi on kontynuację pewnych dotychczasowych działań, czy jest czymś

nowym.

Dyrektor Marzena Amza odpowiedziała,  że MOPS ma wieloletnie  doświadczenie w realizacji

bardzo  podobnego  projektu,  bo  w  2007  roku  MOPS  po  raz  pierwszy  aplikował  o  środki

z Europejskiego Funduszu Społecznego. Po uzyskaniu środków realizowany był projekt pn. „Twoja

szansa”.
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Radna Wiesława Sztaba powiedziała, że mówi się, że u nas spada bardzo bezrobocie i praktycznie

już go w Pile nie ma. Radna powiedziała, że MOPS współpracuje z Powiatowym Urzędem Pracy

i zapytała o motywację bezrobotnych do wzięcia udziału w programie.

Dyrektor Marzena Amza powiedziała, że zakłada się, iż w projekcie będą uczestniczyć zarówno

osoby  prowadzące  jednoosobowe  gospodarstwa  domowe  jak  i  bezrobotni  reprezentujący

wieloosobowe gospodarstwa domowe. Obserwujemy zmniejszające się bezrobocie i zdajemy sobie

sprawę z tego, że teraz mamy do czynienia, w tym kontekście, z tymi osobami, które nie tylko nie

mogą  z  różnych  powodów  podjąć  pracy,  ale  też  takich,  które  nie  chcą  podjąć  pracy.  Dlatego

w projekcie zaplanowano różne działania motywacyjne, w tym motywację finansową w postaci

świadczeń pieniężnych na bazie kontraktów – jeśli kontrakt będzie przez uczestnika realizowany, to

pomoc będzie  przyznawana,  a  jeśli  nie  będą  realizowane zapisy kontraktu,  to  będzie  podstawa

prawna,  żeby  tej  pomocy  odmówić.  Dyrektor  dodała,  że  będzie  też  możliwość  uchylenia

realizowanej decyzji – chodzi o decyzje w zakresie świadczeń pieniężnych z pomocy społecznej.

Głosowanie:

Radni  podjęli  uchwałę  jednogłośnie  –  18  głosami „za”-  uchwała  nr  XXXVI/532/17 stanowi

załącznik do protokołu.

Ad 3.

Zamknięcie obrad.

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Rafał Zdzierela, przewodniczący Rady Miasta

Piły zakończył obrady XXXVIII sesji Rady Miasta Piły.

Protokół sporządziła: Przewodniczący Rady Miasta Piły

Małgorzata Leśniak (-) Rafał Zdzierela
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